
PROTOKÓŁ Z OBRAD II SESJI 

RADY DZIELNICY ORUNIA – ŚW. WOJCIECH – LIPCE 

W DNIU 29 LISTOPADA 2024 ROKU 

 

1. Przewodniczący Rady Dzielnicy otworzył obrady II sesji Rady Dzielnicy o godz. 1904 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (14 obecnych radnych – załącznik nr 1 - lista obecności)  

3. Nieobecni na sesji radni: Anna Jankowska 

4. Porządek obrad przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Dzielnicy: 

1) Zatwierdzenie porządku obrad 

2) Uchwała w sprawie zgłoszenia propozycji do Bazy Priorytetów Inwestycyjnych oraz Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Gdańska 

3) Organizacja pracy Rady Dzielnicy (komisje, dyżury) 

4) Określenie zadań do ujęcia w budżecie Rady Dzielnicy 2025 – podział budżetu / propozycje 

projektów / dyskusja 

5) Sprawozdanie z zakończenia poprzedniej kadencji Rady Dzielnicy 

6) Sprawy bieżące 

7) Wolne wnioski 

5. Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

6. Punkt 2 porządku obrad – Uchwała w sprawie zgłoszenia propozycji do Bazy Priorytetów 

Inwestycyjnych oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Gdańska 

7. Patryk Sikora omówił cel i potrzebę podjęcia uchwały wyjaśniając, że jest ona podejmowana  

w każdym roku prac Rady Dzielnicy (następna planowana do podjęcia – czerwiec 2025 roku).  

Józef Kubicki wniósł o dodanie do treści uchwały niżej wymienionych uwag i propozycji: 

- w §1 pkt 4 ująć również Park Schopenhauera z dokończeniem elewacji Domu Kultury  

(wg. proj. Stanisława Michela)  

Patryk Sikora wyjaśnił, że zgodnie z ustaleniami z miastem oraz konserwatorem zabytków, brak jest 

możliwości realizacji projektu Stanisława Michela.  

Bartosz Łabuda zaproponował dodanie w treści §1 projektu uchwały punktu 10) w brzmieniu 

„Rewaloryzacja Parku Schopenhauera”, propozycja przyjęta bez uwag. 

- w §1 dodać punkt o treści " linie energetyczne i oświetleniowe w obszarach zurbanizowanych 

prowadzić w ziemi"  

Bartosz Łabuda wyjaśnił, że zapis taki, dzięki staraniom Rady Dzielnicy, został wpisany do Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Gdańska, a także  

że proponowana uwaga nie może być przedmiotem procedowanej uchwały. 

- w §2 pkt 1 uzupełnić z określeniem "Przejazd bezkolizyjny przez tory o parametrach Karetki 

Pogotowia"  

Bartosz Łabuda wyjaśnił, że zapis taki mógłby być pretekstem do ograniczenia w przyszłości 

parametrów projektowanego przejazdu bezkolizyjnego (mieszkańcom zależy na pełnej 

funkcjonalności, umożliwiającej przejazd autobusów komunikacji miejskiej oraz służb ratunkowych,  

w tym ciężkich wozów Straży Pożarnej). Dodał, że zgodnie z ostatnimi spotkaniami i rozmowami, 

miasto planuje wziąć udział w ogłoszonym przez PKP PLK konkursie ministerialnym, którego celem 

jest likwidacja w całym kraju przejazdów kolejowo-drogowych i budowa w ich miejsce skrzyżowań 

bezkolizyjnych. W tym celu na obszarze dzielnicy miasto wytypowało projekt przejazdu tzw. Nowa 

Boczna. Zgodnie z posiadanymi informacjami, miasto obecnie jest zupełnie nie przygotowane  

do udziału w konkursie (termin składania ofert – luty 2025) i istnieją małe szanse na grant. 

 



- w §2 dodać punkt o treści „Wzdłuż torów kolejowych rozszerzyć dylatacje tłumiącą drgania  

oraz ekrany akustyczne” 

Bartosz Łabuda wyjaśnił, że jest to zadanie PKP PLK i punkt ten nie może być przedmiotem 

procedowanej uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

8. W wyniku głosowania przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymującym się” – Rada Dzielnicy 

Orunia-Św. Wojciech-Lipce przyjęła Uchwałę nr II/6/2024 w sprawie zgłoszenia propozycji do Bazy 

Priorytetów Inwestycyjnych oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Gdańska 

9. Punkt 3 porządku obrad – Organizacja pracy Rady Dzielnicy (komisje, dyżury)  

10. Bartosz Łabuda oraz Patryk Sikora omówili wstępny zarys proponowanego podziału prac w Radzie, 

wskazując na konieczność powołania Komisji Rewizyjnej oraz komisji tematycznych,  

w tym odnoszących się do problematyki zagospodarowania przestrzennego oraz infrastruktury, 

transportu miejskiego oraz ruchu drogowego, ochrony środowiska. Ustalono, że propozycje nowych 

komisji zostaną wypracowane na roboczo za pośrednictwem narzędzi komunikacji zdalnej 

(messenger, WhatsApp, e-mail).  

W zakresie dyżurów Bartosz Łabuda, mając na uwadze dotychczasowe doświadczenia, zaproponował 

aby odbywały się one raz w miesiącu. Patryk Sikora zaproponował (na prośbę mieszkańców) zmianę 

godzin odbywania dyżurów z godziny 18-19, na godziny 18.30-19.30 bądź 19-20. 

Leszek Wincełowicz złożył propozycję, aby raz w miesiącu dyżury odbywały się również w Lipcach 

(siedziba MAM). Patryk Sikora dodał, że z uwagi na konieczność „wyjścia do ludzi” dobrze byłoby aby 

raz na kwartał dyżury odbywały się w Św. Wojciechu – SP 40. Paweł Patyk zasugerował, aby w takim 

cyklu, dyżury raz na kwartał (przy okazji zebrań Rady Rodziców) prowadzić także w SP 56.  

11. Punkt 4 porządku obrad – Określenie zadań do ujęcia w budżecie Rady Dzielnicy 2025 – podział 

budżetu / propozycje projektów / dyskusja 

Prezydium zaproponowało na roboczo, aby ograniczyć wydatkowanie środków na tzw. projekty  

miękkie do dwóch, trzech pozycji, które rzeczywiście dają duży odzew społeczny i są jednoznacznie 

łączone z działalnością Rady (np. Święto Kapusty, Urodziny Oruni – rekonstrukcja w Parku Oruńskim). 

Pozostałe środki około 60-70% przyznanego budżetu powinny być rozdysponowywane  

na tzw. projekty twarde, takie jak zazielenianie, rozbrukowywanie, remonty chodników.  

Ustalono, że propozycje projektów do budżetu na rok 2025 będą wskazywane przez Radnych  

oraz mieszkańców Dzielnicy do końca bieżącego roku, tak aby w połowie stycznia mogło odbyć się 

spotkanie robocze, na którym wypracowany zostanie projekt uchwały budżetowej.  

Patryk Sikora zapowiedział stworzenie stosownego formularza on-line. Wnioski będą przyjmowane 

również w formie tradycyjnej. 

12. Punkt 5 porządku obrad – Sprawozdanie z zakończenia poprzedniej kadencji Rady Dzielnicy 

Patryk Sikora omówił najważniejsze sprawy, jakimi zajmowała się Rada Dzielnicy poprzedniej kadencji 

ze szczególnym uwzględnieniem tematów, które będą kontynuowane. Dodał, że budżet na rok 2024 

jest w pełni uruchomiony i rozliczony, i nie będzie żadnych przesunięć w tym zakresie (pozostały 

cztery faktury do rozliczenia z miastem co skutkuje, że nowa kadencja wchodzi z "czystą kartką").  

13. Punkt 6 porządku obrad – sprawy bieżące  

Bartosz Łabuda przypomniał Radnym, że stosownie do §13 ust. 8 Statutu Dzielnicy, przekazywanie 

zawiadomień o terminach sesji, porządku obrad, projektów uchwał oraz materiałów związanych  

z porządkiem obrad na wniosek Radnego może odbywać się za pomocą środków elektronicznych.  

W związku z powyższym przekazał Radnym stosowne wnioski do ewentualnego podpisania.  

Wszyscy Radni uczestniczący w sesji złożyli stosowne wniosku Przewodniczącemu Rady. 
 

Obrady opuszcza Radny Wojciech Ryndak – 13 obecnych radnych. 

 



Patryk Sikora podziękował Radnym za liczny udział w konsultacjach dotyczących budowy linii CPK.  

Omówił jednocześnie: 

- główne tezy wynikające z wyżej wskazanych konsultacji, 

- jakie działania toczyły się ze strony zarządu pomiędzy sesjami, 

- problemy z którymi przyszli mieszkańcy w czasie dyżurów (które interwencyjne, do czasu regularnych 

dyżurów) pełnił Zarząd 

- cykliczne spotkania z Gdańskimi Nieruchomościami, w tym problematykę przeznaczonych  

do wykwaterowania lokali przy ulicy Przy Torze 7, 8, 9, 14, sprzedaży nieruchomości przy ulicy 

Podmiejskiej 11B i 11C oraz kwestię pustostanów (283 lokale komunalne). Poruszono również kwestię 

zamiany mieszkania przy Traktu św. Wojciecha 36/3, zmianę sposobu ogrzewania Trakt św. Wojciecha 

199/1 oraz garaży przy Placu Oruńskim - Z racji, że Zarząd będzie miał takie spotkania dosyć 

regularnie, Patryk Sikora zwrócił się z prośbą do pozostałych Radnych o podsyłanie najpilniejszych 

tematów do omówienia z GN, 

- dużym problemem przyrodniczym i społecznym jest kwestia bobrów, które zadomowiły się w Parku 

Oruńskim. Oczekiwana jest informacja od Gdańskich Wód o plan dalszych działań w temacie.  

- po rozmowach i konsultacjach z operatorem MEVO ustalono, że Rada zastanowi się nad propozycją 

lokalizacji dodatkowych stacji i w sprawie podejmie stosowaną uchwałę na najbliższej sesji Rady 

Dzielnicy, 

- zgłoszenie od mieszkanki dzielnicy, która przedstawiła pismo Polskich Wód z przeglądu wałów rzeki 

Raduni, w którym stan wałów określono jako dostateczny. Sprawą zajmie się przyszła komisja 

tematyczna Rady 

- należy wskazać osobę do kontaktów roboczych z dzielnicowym (Policja), 

- problem cieku wodnego przy ulicy Stromej w Św. Wojciechu – regulacja w trakcie realizacji, 

- zgłoszono problem opuszczonego pojazdu marki Volvo na parkingu przy ulicy Gościnnej, 

Justyna Kaleta zwróciła się z ponownym wnioskiem o realizację budowy sieci energetycznej 110kV  

w technologii ziemnej. Na prośbę prezydium, Radna przygotuje stosowne pismo, a Zarząd wzmocni  

to działanie. 
 

Obrady opuszcza Radny Leszek Wincełowicz – 12 obecnych radnych  
 

Józef Kubicki zwrócił się z prośbą o informację w zakresie projektu rewitalizacji Rynku Oruńskiego. 

Temat omówił Patryk Sikora – przedstawiciel Rady w Komitecie Rewitalizacji. 

Józef Kubicki wrócił do punktu z projektu uchwały „Wzdłuż torów kolejowych rozszerzyć dylatacje 

tłumiącą drgania oraz ekrany akustyczne” czy temat można poruszyć w inny sposób. Bartosz Łabuda 

poprosił o przygotowanie projektu pisma, które zostanie wysłane z ramienia Prezydium do PKP PLK. 

14. Punkt 7 porządku obrad – Wolne wnioski 

Józef Kubicki zaproponował wprowadzenie ograniczenia czasu parkowania do 30 minut na parkingu 

przy ulicy Gościnnej.  

Bartosz Łabuda wyjaśnił, że zgodnie z dotychczasowym stanowiskiem GZDiZ brak jest obecnie 

możliwości wprowadzenia takiego ograniczenia. Daje się odczuć również nacisk miasta w zakresie 

podjęcia stosownej uchwały w sprawie wprowadzenia Strefy Płatnego Parkowania. Zarząd wystąpi 

ponownie do GZDiZ z prośbą o przeanalizowanie możliwości ograniczenia długości parkowania  

w tym miejscu (np. poprzez dzierżawę parkingu firmie zewnętrznej, tak jak ma to miejsce przy 

niektórych dyskontach spożywczych).  



Józef Kubicki zwrócił się z zapytaniem dotyczącym możliwości zapoznania się przez mieszkańców  

z bieżącą tematyką prac Rady.  

Patryk Sikora wyjaśnił, że obecnie jest to tablica ogłoszeń w Ratuszu Oruńskim, a najpilniejsze tematy 

przekazywane są za pośrednictwem mediów społecznościowych takich jak Facebook.  

Zgodnie ze Statutem, Rada ma obowiązek informować o swoich wydarzeniach za pośrednictwem 

Strony Internetowej Dzielnicy (umieszczonej na portalu gdansk.pl) – do dnia dzisiejszego nie 

udzielono Radzie uprawnień dostępowych do edycji, a stosowne szkolenia w tym zakresie 

zaplanowano w terminie bieżącej sesji (wobec czego przedstawiciel Rady nie miał możliwości udziału 

w szkoleniu). 

Agnieszka Blank złożyła zapytanie czy jest możliwe wsparcie, wskazanie miejsca w którym mogliby 

spotykać się harcerze - Bartosz Łabuda poinformował, że Rada nie ma możliwości wskazania 

propozycji konkretnej lokalizacji, natomiast jeżeli harcerze wskażą takie miejsce, Rada może 

wesprzeć/ poprzeć starania hufca. 

15. Przewodniczący Rady Dzielnicy Orunia–Św. Wojciech–Lipce zamyka obrady II sesji Rady Dzielnicy 

Orunia-Św. Wojciech-Lipce o godz. 2107 

 

 

Przewodniczący Rady Dzielnicy  
     Orunia-Św.Wojciech-Lipce  
 

          /-/ Bartosz Łabuda 

 


